

by that organization to the Council in accordance with article II of the Agreement between the United Nations and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization,

Decides to inform the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization that it has no objection to the admission of Viet Nam to the organization.

D

APPLICATION OF LAOS

The Economic and Social Council,

Having considered the application⁶⁰ regarding the admission of Laos to the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, transmitted by that organization to the Council in accordance with article II of the Agreement between the United Nations and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization,

Decides to inform the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization that it has no objection to the admission of Laos to the organization.

E

APPLICATION OF THE KINGDOM OF CAMBODIA

The Economic and Social Council,

Having considered the application⁶¹ regarding the admission of the Kingdom of Cambodia to the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, transmitted by that organization to the Council in accordance with article II of the Agreement between the United Nations and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization,

Decides to inform the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization that it has no objection to the admission of the Kingdom of Cambodia to the organization.

365 (XII). Applications and re-applications of non-governmental organizations for consultative status with the Council

*Resolutions of 19 March 1951*⁶²

A

The Economic and Social Council

Takes note of the reports⁶³ of its Committee on Non-Governmental Organizations and decides that the following organizations shall be placed in category B:⁶⁴

Caritas Internationalis;
International Catholic Press Union;
International Council for Building Documentation;
International Road Federation;
International Union for the Protection of Nature;
International Union of Socialist Youth;
Young Christian Workers.

⁶⁰ See document E/1883/Add.2.

⁶¹ *Ibid.*

⁶² See 478th meeting of the Council.

⁶³ See documents E/1917 and E/1917/Add.1.

⁶⁴ The organizations to which the Council, on the recommendation of the Committee, did not grant consultative status are listed in documents E/1917, annex I, and E/1917/Add.1.

ganisation a transmise au Conseil en application de l'article II de l'Accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture,

Décide de porter à la connaissance de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture qu'il ne fait pas d'objection à l'admission du Vietnam dans cette organisation.

D

DEMANDE D'ADMISSION DU LAOS

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné la demande d'admission du Laos⁶⁰ comme membre de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, que cette organisation a transmise au Conseil en application de l'article II de l'Accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture,

Décide de porter à la connaissance de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture qu'il ne fait pas d'objection à l'admission du Laos dans cette organisation.

E

DEMANDE D'ADMISSION DU ROYAUME DU CAMBODGE

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné la demande d'admission du Royaume du Cambodge⁶¹ comme membre de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, que cette organisation a transmise au Conseil en application de l'article II de l'Accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture,

Décide de porter à la connaissance de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture qu'il ne fait pas d'objection à l'admission du Royaume du Cambodge dans cette organisation.

365 (XII). Demandes d'admission au statut consultatif et demandes présentées à nouveau au Conseil par des organisations non gouvernementales

*Résolutions du 19 mars 1951*⁶²

A

Le Conseil économique et social

Prend acte du rapport de son Comité chargé des organisations non gouvernementales⁶³ et décide que les organisations suivantes seront placées dans la catégorie B:⁶⁴

Caritas Internationalis,
Union internationale de la presse catholique,
Conseil international de documentation du bâtiment,
International Road Federation,
Union internationale pour la protection de la nature,
Union internationale de la jeunesse socialiste,
Jeunesse ouvrière chrétienne.

⁶⁰ Voir document E/1883/Add.2.

⁶¹ *Ibid.*

⁶² Voir la 478ème séance du Conseil.

⁶³ Voir les documents E/1917 et E/1917/Add.1.

⁶⁴ Les organisations auxquelles le Conseil, suivant les recommandations du Comité, n'a pas accordé le statut consultatif sont énumérées dans les documents E/1917, annexe I, et E/1917/Add.1.

B*The Economic and Social Council*

Requests the Secretary-General to place the following organizations on the register of non-governmental organizations referred to in paragraph 17 of Council resolution 288 B (X):

Arab Union;
Hansard Society;
Inter-American Association of Broadcasters;
International Federation of Free Journalists;
International Union of Marine Insurance.

C*The Economic and Social Council*

1. Requests the Transport and Communications Commission to advise the Council on the application of the International Union of Marine Insurance for consultative status in category B; and

2. Requests the Council Committee on Non-Governmental Organizations to reconsider this application at the thirteenth session in the light of the comments⁶⁵ of the Transport and Communications Commission.

D*The Economic and Social Council,*

In the light of resolution 11 of the Transport and Communications Commission, adopted at its fourth session,⁶⁶ and upon the recommendation of the Council Committee on Non-Governmental Organizations,

1. Requests the Transport and Communications Commission to re-examine the application of the Inter-American Federation of Automobile Clubs for consultative status in category B; and

2. Requests the Council Committee on Non-Governmental Organizations to reconsider this application at the thirteenth session in the light of the new comments⁶⁷ of the Transport and Communications Commission.

E*The Economic and Social Council,*

In the light of paragraph 9 of Council resolution 288 B (X) and upon the recommendation of the national government concerned,

Decides that the following national organization shall be placed in category B:

All-Pakistan Women's Association.

F*The Economic and Social Council,*

In the light of paragraphs 9 and 17 of Council resolution 288 B (X) and upon the recommendation of the national government concerned,

Requests the Secretary-General to place the following national organization on the register of non-governmental organizations referred to in paragraph 17 of Council resolution 288 B (X):

Committee for Economic Development (United States of America).

⁶⁵ See document E/1980.

⁶⁶ See *Official Records of the Economic and Social Council, Fifth Year, Eleventh Session, Supplement No. 2.*

⁶⁷ See document E/1980.

B*Le Conseil économique et social*

Invite le Secrétaire général à inscrire les organisations suivantes sur le registre des organisations non gouvernementales mentionné au paragraphe 17 de la résolution 288 B (X) du Conseil:

Union arabe,
Société Hansard,
Association interaméricaine de radiodiffusion,
Fédération internationale des journalistes libres,
Union internationale d'assurances-transport.

C*Le Conseil économique et social*

1. Invite la Commission des transports et des communications à lui faire connaître son avis sur la demande de statut consultatif de la catégorie B présentée par l'Union internationale d'assurances-transport, et

2. Invite le Comité du Conseil chargé des organisations non gouvernementales à examiner à nouveau la demande lors de la treizième session, en tenant compte des observations présentées par la Commission des transports et des communications⁶⁵.

D*Le Conseil économique et social,*

Tenant compte de la résolution No 11 adoptée par la Commission des transports et des communications à sa quatrième session (E/1665)⁶⁶ et de la recommandation du Comité du Conseil chargé des organisations non gouvernementales,

1. Invite la Commission des transports et des communications à étudier à nouveau la demande de statut consultatif de la catégorie B présentée par l'Inter-American Federation of Automobile Clubs; et

2. Invite le Comité du Conseil chargé des organisations non gouvernementales à examiner à nouveau cette demande lors de la treizième session, en tenant compte des nouvelles observations présentées par la Commission des transports et des communications⁶⁷.

E*Le Conseil économique et social,*

Tenant compte du paragraphe 9 de la résolution 288 B (X) du Conseil et de la recommandation faite par le gouvernement intéressé,

Décide que l'organisation nationale suivante sera placée dans la catégorie B:

All-Pakistan Women's Association.

F*Le Conseil économique et social,*

Tenant compte des paragraphes 9 et 17 de la résolution 288 B (X) du Conseil et de la recommandation faite par le gouvernement intéressé,

Invite le Secrétaire général à inscrire l'organisation nationale suivante sur le registre des organisations non gouvernementales mentionné au paragraphe 17 de la résolution 288 B (X) du Conseil:

Committee for Economic Development (Etats-Unis d'Amérique).

⁶⁵ Voir le document E/1980.

⁶⁶ Voir les *Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social, Cinquième année, Onzième session, Supplément No 2.*

⁶⁷ Voir le document E/1980.